
VERSLAG Werkgroep Kansarmoede 15 maart 2022 

 

 

Aanwezig: Bruno Capelle, Nele Debaets, Guy Janssens, Barbara Verhaeghe, Nordin (stagiaire 

SAAMO) Karine Raevens, Piet Clottens, Danny Vanavermaete, Fabienne Vandecasteele, Leen 

Vandenhaute, Anne-Line Vanhoutteghem 

Verontschuldigd: Katty Van Belleghem, Liselot Vanderstraeten, Stafanie Nachtergaele, Saskia 

Degroodt, Els De Paepe, Eveline Goossens Stefan Sunnaert 

Agenda: 

1. Armoedebeleidsplan: 

 Toetsgroep van mensen in armoede: Stavaza door DVK en Saamo 

Vanmorgen (15/3) eerste samenkomst om te bekijken hoe we de toetsgroep willen organiseren: 

 Maandelijkse bijeenkomst toetsgroep. Volgende datum: 26/4 

 Evalueren en opvolgen van acties in het armoedebeleidsplan (ABP) 

 Bekijken komende acties en eventuele aanbevelingen doen voor aanvang van de actie(s) 

 Bespreken prioriteiten van het moment, los van de acties in het ABP 

 Blijvend signaleren van knelpunten/problemen 

 Dialoog opzetten met de stad en eventuele andere organisaties 

 Open dialoogmomenten organiseren met een ruime aanwezigheid van mensen met 

armoede-ervaring, lokaal bestuur en diensten 

 Groep zo ruim mogelijk maken 

 Bevindingen aftoetsen bij achterban van de verschillende diensten van de WGKA 

 

 Oproep om mensen toe te leiden vanuit verschillende organisaties 

 

2. Verschillende werkgroepen:  

 Eindejaarsactie: Lekker van Ronse 

Bruno engageert zich om dit uit te werken en te trekken.                                                                        

Engageerden zich voor dit werkgroepje het voorbije jaar: Nele (Auxilior), Bruno (Huis vd Mens), 

Fabienne Vandecasteele (Kaboes), Annelies (SAAMO), Leen (DVK). 

Bruno stelde een voorbeeld vragenlijst/aanmeldingsfiche op voor mensen die een maaltijd wensen 

en een To-Do lijst voor de trekkende organisaties. Dit wordt binnenkort verder op punt gezet. 



Vraag aan organisaties van de WGKA wie zich wil engageren om dit verder uit te werken. 

Vraag aan alle organisaties om bij hun achterban na te vragen wie graag een maaltijd wil ontvangen 

en op zoek te gaan naar koks. Bruno zal de koks vervolgens linken aan de geïnteresseerden. 

Reacties uit de groep: 

 Onduidelijkheid mbt omvang van het project en het werk dat dit met zich zal meebrengen 

 Mooi initiatief maar geen structurele oplossing voor mensen in armoede of eenzame 

mensen 

 

 17 oktober: 

Wegens tijdsgebrek niet meer besproken.                                                                                                                 

Uit vorig verslag: Guy, Eveline, Siska en Leen starten als kerngroepje. Bruno en Greet eens het 

concept is uitgewerkt. Ook Lejo aanspreken! 

 

De campagne van het Netwerk gaat over ‘Wonen’ - Vraag om dit ook in Ronse als thema te nemen 

gezien de dingende wooncrisis en het feit dat verschillende organisaties De Woonzaak zijn gestart 

tegen de Vlaamse overheid.  

 

3. Signalen: 

We willen graag een vast agendapunt rond signalen inlassen waar vanuit de Wegwijzers en De 

Kompanie bepaalde signalen kunnen worden gebracht. Ook andere partners kunnen steeds signalen 

aanbrengen vanuit hun eigen thema’s en de ervaringen hierrond. Dit om: 

 Signalen af te toetsen (herkenbaar bij partners?) 

 Ruimer draagvlak te creëren ifv gesprekken met het beleid 

 Acties hierrond uit te werken met betrokken partners 

 evt. acties mbt deze signalen (of signalen mbt acties) op te volgen, ook binnen de 

WGKA 

Eventueel kunnen ook bevindingen vanuit de toetsgroep ABP in dit punt een plaats krijgen. 

 Signaal: weigering huurwaarborg voor niet-conforme woningen: 

Alle aanwezige diensten/organisaties herkennen dit probleem.                                                                  

Er is zeker begrip voor deze weigering en de verplichting van het conformiteitsattest. We zijn ervan 

overtuigd dat dit een goed middel is om huisjesmelkerij en wantoestanden op de private markt 

tegen te gaan. En we begrijpen dat niemand de verantwoordelijkheid wil dragen voor eventuele 

gevolgen van een slechte (gevaarlijke) woning. 

 Maar wat met mensen die geen conforme woning kunnen betalen? Waar moeten zij 

naartoe? 

 Wie helpt hen aan een betaalbare, conforme woning? 



Reacties: 

 Crisiswoningen CAW zijn heel duur 

 Alle crisisopvang (OCMW en andere) zit volzet en er is geen doorstroom omwille van krapte 

op de huurmarkt en gebrek aan begeleiding in het zoeken naar een geschikte woonst. 

 Als we al deze mensen moeten doorsturen naar Prinsenhof zullen 100 nachten niet volstaan. 

 Suggesties:  

o Inzetten op begeleinding van mensen bij het zoeken naar een geschikte woonst 

o Huurtoelage voor mensen aan wie de huurwaarborg geweigerd wordt omwille van 

niet-conforme woning en die geen andere woning kunnen vinden/betalen 

o Suggestie aan de stad of de SHM om in te huren op de private markt en vervolgens 

te onderverhuren aan sociale huurprijs. (cfr. SVK-principe) 

o Beheersrecht in geval van leegstand: Stad/SHM renoveert leegstaande panden en 

neemt deze gedurende bepaalde periode (9 jaar) in eigen beheer. Stad recupereert 

middelen via verhuur gedurende deze periode. Na 9 jaar gaat de gerenoveerde en 

verhuurde woning opnieuw naar de eigenaar. 

Vraag om dit signaal en bijhorende suggesties te brengen op het woonoverleg of een brief op te 

maken aan het college. 

4. Rap-Op-Stap: 

Karine Raevens stelt ‘Fonzie’ voor. Een initiatief waarmee mensen die in aanmerking komen voor 

verhoogde tegemoetkoming gratis op vakantie kunnen.                                                                                   

Wie interesse heeft, kan terecht bij Karine of Yves om een dossiertje aan te maken en de 

mogelijkheden voor een vakantie te bekijken.                                                                                                            

Er wordt gewerkt in vertrouwen met de toeleiders. Ook mensen die net uit de boot vallen voor 

verhoogde tegemoetkoming kunnen zo eventueel in aanmerking komen. Momenteel is er geen 

beperking op het aantal vakanties dat per kantoor mag geboekt worden 

Reacties uit de groep:  

 Misschien benutten mensen het aanbod van ‘Iedereen verdient vakantie’ niet altijd omdat 

ze teveel met de dagdagelijkse problemen bezig zijn  

 Belangrijk om zoveel mogelijk reclame te maken, mensen toch over de drempel te helpen en 

hen de voordelen van een vakantie te laten ervaren. 

 Het zou goed zijn als de openingsuren van Kaboes worden benut om dit aanbod meer 

bekend te maken bij de mensen die er gebruik kunnen van maken. --> kijken of er geen 

mogelijkheid is om toch een ruimte in Den Botaniek te gebruiken op vrijdag. Anders 

misschien een standje met parasol nu het weer beter wordt... 

 

 

 



5. Varia:  

 Vraag ontvangen ivm bijstands- en activeringsbeleid van het OCMW in Ronse  

We ontvingen een mail met daarin de vraag om eens een grondige analyse hierover te maken. 

(HIVA?) Hetzij vanuit de gemeenteraadscommissie welzijn/werk, hetzij vanuit de 

middenveldorganisaties en/of de welzijnsraad. De laatste weken heeft de persoon in kwestie al heel 

wat cijfers verzameld en al met een paar mensen gesproken. 

Dit zijn tot hiertoe alvast de bevindingen/vermoedens: 

4. Op basis van de armoedecijfers en in vergelijking met andere (gelijkaardige -Belfius cluster) 

steden en gemeentes zijn er in Ronse opvallend weinig leefloners. Dit doet vermoeden dat 

er in Ronse hoge(re) drempels worden ingebouwd om een leefloon te kunnen aanvragen. 

Hoe komt dat? Wat zijn precies die drempels? 

5. Het aantal personen in art60 in verhouding tot het aantal leefloners is in Ronse zeer hoog 

(68%!) vermoeden dat we hiermee één van de Vlaamse koplopers zijn. Dit wil zeggen dat 

mensen met een leefloon zeer snel (verplicht?) worden geactiveerd. Vraag is of ze daar klaar 

voor zijn en of een art60 wordt beschouwd als een stap richting duurzame tewerkstelling 

(het onderliggend principe van de huidige TWE-wetgeving), dan wel enkel beschouwd wordt 

als het opbouwen van rechten (het 'oude' verhaal), waardoor er gewoon een soort vestzak-

broekzak plaatsvindt van het OCMW naar de RVA-VDAB. 

Dit punt werd omwille van tijdgebrek niet meer grondig besproken. 

Enkele eerste korte reacties: 

 We hebben hier zelf onvoldoende zicht op 

 Zou bij de doelgroep zelf moeten worden afgetoetst 

 Sommige mensen vragen geen leefloon aan omdat ze denken dat ze dit (deels) moeten 

terugbetalen 

 De organisaties die werken met artikel 60 hebben het gevoel dat deze mensen een goed 

begeleid traject kunnen volgen en wel gemotiveerd zijn. Niet het gevoel dat dit als een 

verplichting wordt opgelegd. 

 

 Vervanging Els De Paepe (Fiola): 

Vanaf april zal Ellen De Bock de plaats innemen van Els De Paepe op de WGKA. 

 Terugkoppeling overleg huisvestingsproblematiek (AMON): 

Was interessant omdat er zoveel verschillende diensten en organisaties aanwezig waren die te 

maken hebben met de woonproblematiek: Cel Huisvesting stad Ronse, Immokantoren, SHM, 

schepen van huisvesting, welzijnsambtenaar Ronse, middenveldorganisaties, ...Het is zeer waardevol 

elkaar te kunnen ontmoeten en in gesprek te kunnen gaan over de vele problemen op de 

woonmarkt. We zouden het fijn vinden als dit overleg blijft bestaan om signalen te bespreken 

(Sociaal Woonoverleg) en samen met partners op zoek te gaan naar oplossingen. 

 



 

 Housing Action Day – zondag 27 maart: 

Een Europees initiatief om het recht op wonen in de kijker te zetten.                                          

Verschillende verenigingen komen samen op het Vossenplein te Brussel omstreeks 16u30.               

Om 18u is er een speech en optocht. Deze laatste begin en eindigt op het Vossenplein.  

 

Voorstel nieuwe datum: dinsdag 17 mei 

 

 

 

 

 

 


